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Onze nieuwsbrief 

Dit is onze 12e nieuwsbrief, speciaal voor u. Wij zullen  

periodiek met een nieuwsbrief komen om u zo goed mogelijk op 

de hoogte te houden.  

In de nieuwbrief leest u het laatste nieuws van onze  

raadsfractie. Wilt u de nieuwsbrief niet langer ontvangen?  

Klik dan hier. 

Fractievoorzitter Nick Boersma over 

de stedenband met Shunan 

Het jaar zit er weer op. Het was weer een bewogen jaar, ook in 

politiek opzicht. In november hebben we de begroting voor het 

komend jaar vast gesteld, waarin wij als Lokaal Belang  

Eemsdelta onder andere hebben gepleit voor beter  

onkruidbeheer. Verderop in deze nieuwsbrief leest u daar meer 

over. 

Ik wil jullie graag wat vertellen over de hernieuwde stedenband 

met Shunan. Al bijna 30 jaar heeft de gemeente Delfzijl een  

stedenband met Shunan, een havenstad in Japan. Deze  

stedenband staat aan de basis van een fantastische uit-

wisselingen voor de jeugd van 14 t/m 20 jaar. Deze zomer  

hebben we als gemeente een stevige delegatie laten afreizen 

om de stedenband opnieuw te bekrachtigen. Dat klinkt als een 

formaliteit, maar zonder stedenband geen uitwisseling. 

Het doel van de stedenband en de jeugduitwisseling is om  

begrip, vriendschap en samenwerking tussen Delfzijl - nu  

Eemsdelta - en de Japanse cultuur te bevorderen. Hiervoor 

krijgt de jeugd uit Eemsdelta de kans om een dikke week door 

te brengen in een Japans gastgezin vanaf dinsdag 1 augustus  

t/m maandag 7 augustus (6 nachten). Iedereen werd snel  

opgenomen in het dagelijkse leven van hun gastgezinnen. Ze 

maakten kennis met Japanse gerechten (zoals sushi en ramen) 

en namen ze deel aan traditionele theeceremonies. 

Japanners staan bekend om hun oog voor detail en de  

uitgebreide zorg en aandacht die ze aan alles schenken. Dit is 

iets wat ons op het hart is gedrukt voorafgaand de reis naar  

Japan, maar het is vervolgens wel heel bijzonder om het zelf te 

mogen ervaren.  

De bevestiging in persoon meemaken is iets wat ons allemaal - 

de jeugd en de volwassen delegatie – heeft gefascineerd; keer 

op keer weer. De kers op de taart: de ondertekenings-

ceremonie. Onze gastheren en -vrouwen hebben hier  

ongelofelijk veel moeite en energie in gestopt. Indrukwekkend, 

maar ook inspirerend. Als gemeentelijke delegatie zijn we tot de 

conclusie gekomen dat we nu al met de voorbereidingen mogen 

beginnen om de Japanners volgend jaar, als ze naar Nederland 

komen, een vergelijkbare ervaring mee te kunnen geven. 

Delegatie namens Eemsdelta met Annalies Usmany en Nick Boersma (tweede van rechts) 

Het politiek jaar 2023 in vogelvlucht 

De Molenberg 

Tijdens de raadsvergadering van 15 februari 2023 werd het  

besluit genomen om de nieuwbouwplannen van een nieuw  

theater met een bibliotheek in Delfzijl te stoppen. Het plan zou 

ruim negen miljoen euro duurder worden dan begroot.  

'Het is niet verantwoord om zoveel meer te betalen', zegt Nick 

Boersma van Lokaal Belang Eemsdelta tijdens deze vergadering. 

'We kunnen niet op dezelfde voet verder.'  

Daarmee is een nieuw theater overigens niet definitief van de 

baan. Momenteel wordt onderzocht of een nieuw ontwerp wel 

haalbaar is. Daarbij wordt ook gekeken of andere partijen in het 

nieuwe gebouw kunnen komen, bijvoorbeeld de gemeente zelf, 

zoals in Hoogezand is gedaan.   

Opkoopbescherming 

Tijdens de raadsvergadering van woensdag 29 maart hebben wij 

de huisvestingsverordening vastgesteld. Onderdeel daarvan is 

de opkoopbescherming, die voorkomt dat bestaande  

koopwoningen opgekocht worden door investeerders en zo 

onttrokken worden aan de betaalbare koopvoorraad. 

Lokaal Belang Eemsdelta diende in 2021 een motie in  

(medeondertekend door de fracties van PvdA, ChristenUnie en 

de VVD) waarin het college gevraagd werd deze maatregel in te 

voeren. 

Voor alle koopwoningen in de gemeente Eemsdelta met een 

WOZ-waarde tot € 216.250, geldt sinds 1 mei 2023 een  

zelfbewoningsplicht, maar er zijn ook enkele uitzonderingen. Zo 

mag je een woning wel verhuren aan een familielid. 

Meer weten over de opkoopbescherming? Ga dan naar 

www.volkshuisvestingnederland.nl/onderwerpen/

opkoopbescherming 

https://lb-eemsdelta.nl/nieuwsbrief/afmeldennieuwsbrief.aspx
https://lb-eemsdelta.nl/nieuwsbrief/afmeldennieuwsbrief.aspx
http://www.volkshuisvestingnederland.nl/onderwerpen/opkoopbescherming
http://www.volkshuisvestingnederland.nl/onderwerpen/opkoopbescherming
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Het politiek jaar (vervolg pagina 1) 

Rode lampen op windmolens 

In januari 2021 heeft de fractie van Lokaal Belang Eemsdelta 

ervoor gepleit om naar alternatieven te kijken voor de rode 

lampen op de windturbines van windpark Geefsweer. In juni 

lazen wij op de website van RTV Noord dat er een pilot start in 

de provincie Groningen waarbij die lampen grotendeels uit  

kunnen. Alleen als er vliegverkeer nadert springen ze nog aan.  

Door gebruik van het detectiesysteem kunnen de lampen van 

bijvoorbeeld de windparken N33, Geefsweer, Oosterhorn,  

Oostpolder het grootste deel van de tijd uit. Wanneer de eerste 

lampen uit gaan is nog niet bekend.  

Zorgen om de begroting van gemeente Eemsdelta 

Op 12 juli was de Kadernota-vergadering van de gemeente 

Eemsdelta. Deze vergadering is traditioneel de laatste 

raadsvergadering voor het zomerreces. Tijdens deze  

vergadering wordt onder andere de jaarrekening van het  

afgelopen jaar gesproken, maar ook de zogenaamde Kadernota. 

Die nota omschrijft de nieuwe prioriteiten en geldt als opmaat 

voor de begroting 2024-2027. De daadwerkelijke begroting 

wordt na de zomer aangeboden aan de gemeenteraad. 

“Zorgen om dieprode cijfers Eemsdelta vanaf 2026: Begroting 

staat in brand”, kopte RTV-Noord na afloop van de Kadernota-

vergadering. Zijn die zorgen terecht? 

Het afgelopen jaar werd er minder geld uitgegeven als begroot. 

Op de Jaarrekening 2022 werd 9,2 miljoen euro overgehouden. 

Dit komt voornamelijk door een aantal financiële meevallers en 

voorzichtig omgaan met het geld dat binnenkomt. Volgens het 

meerjarenperspectief houdt Eemsdelta ook voor de komende 

jaren nog circa drie miljoen euro over, maar vanaf 2026 is dat 

anders. Gemeenten zijn in principe verplicht een sluitende 

meerjarenbegroting te maken. 

Ravijnjaar 

Gemeenten krijgen hun geld voornamelijk van de Rijksoverheid. 

Het Rijk stopt belastinggeld in het gemeentefonds dat het 

vervolgens uitbetaald aan gemeenten. Het fonds wordt vanaf 

2026 ‘bevroren’. Het gemeentefonds groeit niet meer mee. Dat 

terwijl we te maken hebben met verhoging van prijzen en 

lonen. 

Het jaar 2026 wordt door gemeenten het ‘ravijnjaar’ genoemd. 

Gemeenten staan aan de rand van een financieel ravijn door de 

bevriezing van het gemeentefonds. Voor Eemsdelta betekent 

dat jaarlijks circa tien miljoen euro minder. Ook andere  

Groningse gemeenten dreigen in de rode cijfers te komen, zoals 

gemeente Groningen. Om een signaal af te geven naar  

Den Haag laten gemeenten de cijfers op de begroting van 2026 

in het rood staan. Dat geeft de Vereniging van Nederlandse  

Gemeenten (VNG) als advies en ook gemeente Eemsdelta kiest 

daar voor.  

Wel of niet bezuinigen 

De fracties van de CU en GroenLinks spraken tijdens de  

Kadernota-vergadering hun zorgen uit over de keus om nu niet 

nog niet te gaan bezuinigen. Raadslid Janny Volmer van EDE 

uitte zich in sterkere bewoordingen: “De gemeentebegroting 

staat in brand. Verzuimt het college niet de brandweer te  

bellen?”. 

Wethouder Jan Menninga verdedigde het besluit om niet direct 

te bezuinigen. Er komt een nieuwe financieringssystematiek 

voor gemeenten en de gesprekken daarover zijn gaande. Er is 

hoop dat er toch nog verlichting komt. Bovendien heeft de  

gemeente net een bezuinigingsronde van 11 miljoen achter de 

rug. Volgens de wethouder zorgt een bezuinigingsronde voor 

veel onrust op de werkvloer. 

De fractie van Lokaal Belang Eemsdelta schaart zich achter het 

college en is ook van mening dat nieuwe bezuinigingen op dit 

moment niet nodig zijn. Als het Rijk niet over de brug komt,  

zullen we in een later stadium alsnog een nieuwe  

bezuinigingsronde overwegen. 

Positief hondenbeleid 

Als wij als fractie van Lokaal Belang Eemsdelta met de inwoners 

van onze dorpen en wijken in gesprek gaan, gaat het vaak over 

het overlast van hondenpoep. Daarom dienden wij tijdens de 

Kadernota-vergadering - samen met Fractie Janny Volmer - de  

motie positief hondenbeleid in. In die motie vragen wij het  

college om een pilot te starten in één of meerdere dorpen of 

wijken, waarbij we gaan inzetten op positief hondenbeleid. Met 

dat beleid willen wij het overlast van hondenpoep verminderen.  

Denk bij positief hondenbeleid aan het realiseren van een  

hondenuitlaatveld, het faciliteren van afvalbakken en 

hondenpoepzakjes en het geven van voorlichting. De motie 

werd aangenomen met steun van de fracties van GroenLinks en  

Gemeentebelangen.  

Inmiddels is er een lijst opgesteld met meer dan 20 potentiële 

locaties, verspreid door de gemeente. Er wordt nu gekeken  

welke locatie(s) het meest geschikt zijn voor een pilot. Ook zijn 

er op 2 locaties bestaande afvalbakken vervangen door een  

afvalbak met een dispenser voor opruimzakjes. Achter de  

Nicolaikerk in Appingedam en langs de vijver aan de  

Buitensingel in Delfzijl. Op deze locaties wordt erg veel overlast 

door hondenpoep ervaren. De gemeente monitort of het ver-

vangen en beter positioneren van deze afvalbakken effect heeft 

op het overlast. Wordt vervolgd! 

https://www.lb-eemsdelta.nl/#bestuur
https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1034622/rode-lampen-op-windmolens-kunnen-grotendeels-uit-dankzij-detectiesysteem?fbclid=IwAR3pww11UnXT_PZRsUeM0ZCVDeQjJwKrYAPRIKaO4gmGJEh7rna88QT9JFI
https://dvhn.nl/groningen/Proef-voor-positief-hondenbeleid-in-Eemsdelta.-Hondenpoep-is-makkelijk-op-te-lossen-28568404.html


Gaswinning 

In februari kwam het rapport 'Groningers boven gas' van 

de parlementaire enquête aardgaswinning Groningen uit. Velen 

van ons hadden lang op het rapport gewacht. Voor ons allen  

betekende dit rapport eindelijk herkenning en erkenning.  

Nog dezelfde dag kwam er al een reactie namens drie  

bestuurders: Paas, Remkes en Schuiling. Misschien voor hun 

beurt gesproken? 

Alle Raden en Staten hebben daarop de handen ineen geslagen 

en inzet getoond om in gezamenlijkheid tot een uniforme  

reactie te komen. Zelf was ik één van de gelukkigen om samen 

met Dennis Vijver (PvdA) namens onze gemeente aan de  

overlegtafel te zitten. In maart kwamen de Raden en Staten in 

de Molenberg met de gezamenlijke reactie naar buiten.  

Vlak voor het Kamerdebat op  

reactie van het kabinet, werd er 

opnieuw overlegd tussen de  

Raden & Staten. Ook de 

waterschappen waren daarbij 

betrokken. De gezamenlijke  

reactie die daar is opgesteld, 

werd voorafgaand aan het debat 

overhandigd aan de Tweede  

Kamer.  

Het resultaat van het debat - waarbij de gemeente goed  

vertegenwoordigd was op de publieke tribune - mag  

teleurstellend genoemd worden.  Wat ons betreft zijn de  

toezeggingen betreffende de ereschuld niet voldoende. Maar 

nog zorgelijker, ook de toezeggingen gedaan op het gebied van 

schadeherstel en versterking lossen volgens ons lang niet alle 

problemen op. 

Nu er gewerkt wordt aan een nieuw kabinet, blijft veel  

onduidelijk over hoe nu verder. Het is van groot belang dat wij 

als regio ook de komende tijd gezamenlijk blijven optrekken. We 

moeten elkaar blijven vasthouden en samen ervoor zorgen dat 

onze inwoners binnenkort weer met een positieve blik naar de  

toekomst kunnen kijken. Daarbij is het ook heel belangrijk om 

als regio goed naar onze inwoners te luisteren.  

Petra Blink 
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Op woensdag 8 maart jongsleden kwamen de Groningse volksvertegenwoordigers en  

bestuurders bijeen om een gezamenlijke reactie te geven. Rechts op de foto staat Petra Blink.  

Het politiek jaar (vervolg pagina 2) 

Onkruidbeheer 

Bij de eerste raadsvergadering na het zomerreces (27  

september 2023) stond het grondbeleid van de gemeente 

Eemsdelta op de agenda. Tijdens die vergadering diende onze 

fractie een motie in, waarbij wij hebben gepleit voor beter 

onkruidbeheer. Met onkruidbeheer bedoelen wij met name het  

schoonhouden van van onze stoepen en straten. De motie werd 

mede ondertekend door de fracties van de VVD en Eerlijk  

Democratisch Eemsdelta (EDE) en is uiteindelijk unaniem  

aangenomen.  

Naar aanleiding van deze motie heeft het college besloten om in 

het nieuwe jaar de stoepen en wegen vaker te gaan borstelen. 

Het definitieve plan wordt in januari 2024 aan de gemeenteraad 

voorgelegd. 

Afvalstoffenheffing 

Tijdens de begrotingsvergadering van 8 november 2023 ging de 

discussie vooral over de afvalstoffenheffing. Het voorstel van 

het college het vaste bedrag (vastrecht) van de 

afvalstoffenheffing vanaf 1 januari 2024 met € 24,30 te  

verhogen maakte veel los. Dit vooral omdat de verhoging deels 

het resultaat is van het boven verwachting goed scheiden van 

het afval door onze inwoners. Veel mensen ervoeren de  

voorgenomen verhoging dan ook als straf voor goed gedrag.  

Tijdens de begrotingsvergadering heeft de gemeenteraad 

unaniem besloten om de afvalstoffenheffing niet met € 24,30 te 

verhogen, maar om voor het komend jaar (2024) alleen een  

indexatie door te voeren van 3% op alle tarieven: zowel het 

tarief per lediging, tarief per kilogram ingezameld restafval en 

het vast recht. Hierdoor betaalt een gemiddeld gezin volgend 

jaar niet € 24,30 meer, maar minder dan € 10,-- extra. Dit is wel 

afhankelijk van het aantal kilo's restafval dat word aangeboden.  

Hiermee worden er volgend jaar meer kosten gemaakt voor het 

ophalen en verwerken van afval, dan er binnenkomt aan 

afvalstoffenheffing. Dit resterende bedrag wordt eenmalig uit 

de reserves gehaald. Volgend jaar gaan we ons afvalstoffen-

beleid evalueren en zullen we een oplossing moeten bedenken 

voor de langere termijn.  

Strandpaviljoen 

Tijdens de laatste raadsvergadering van het jaar werd het  

langste stilgestaan bij het ‘Bestemmingsplan Strand Delfzijl’. Het 

college ontving hierbij complimenten voor de zorgvuldigheid 

waarmee dit bestemmingsplan is opgesteld. Maar er was ook 

nog discussie over de aangewezen plek voor en de omvang van 

een eventueel strandpaviljoen. Uiteindelijk zorgde deze  

discussie niet voor een aanpassing van het bestemmingplan. 

Wel gaf wethouder Usmany aan dat er ruimte om af te wijken 

van het bestemmingsplan, mits het niet in strijd is met een 

goede ruimtelijke ordening. Initiatiefnemers kunnen nu aan de 

slag met het uitwerken van hun plannen. 



Lokaal Belang Eemsdelta On Tour 

De mensen van Lokaal Belang Eemsdelta gingen het afgelopen 

jaar ook weer veelvuldig de gemeente in om met onze inwoners 

in gesprek te gaan. Hieronder een kleine greep uit de vele  

gesprekken die wij het afgelopen jaar hebben gevoerd.  

Borgsweer 

Op maandag 5 juni ging de fractie van Lokaal Belang Eemsdelta 

op bezoek bij het bestuur van Dorpsbelangen Borgsweer. De  

bewoners wilden graag met ons in gesprek omdat ze zich  

grote zorgen maken over de steeds dichterbij komende  

windparken en fabrieken en het idee van de Provincie om slib uit 

de Eems-Dollard te halen en in de Groene Polder te laten lopen.  

Een ander punt van zorg zijn de ontwikkelingen op het  

Oosterhorn Zuid. Nieuwe fabrieken zullen Borgweer de komende 

jaren bijna bereiken en de inwoners maken zich zorgen over de 

mogelijk schadelijke uitstoot van de nog te vestigen bedrijven. 

Komt de volksgezondheid hierdoor in gevaar door de vele  

nieuwe fabrieken? 

In oktober - tijdens de behandeling van de ‘Koersdocument 

Eemsdelta Zuidoost’  - heeft 

Lokaal Belang Eemsdelta deze  

zorgen geuit in de  

gemeenteraad. 

De Stichting Zuidelijke dorpen 

heeft een Milieunetwerk  

opgericht en deze mensen 

houden zich nu al bezig met 

metingen, geur, vuil-

verbranders, etc. Deze  

Stichting wil inventariseren 

waar de stoffen vandaan  

komen en willen graag een 

stem hebben bij de Provincie. 

Jongerencentrum Delfzijl Noord 

Een kleine delegatie van Lokaal Belang Eemsdelta heeft in juni 

een bezoek gebracht aan het jongerencentrum in Delfzijl Noord. 

We hebben gesproken met jongerenwerker Maja Dijkstra. Na 

een rondleiding in het nieuwe onderkomen van het jongeren-

centrum, ging het gesprek vooral over de problematiek van de 

wijk en de rol van het jongerencentrum bij het hoofd bieden aan 

de problemen. Maja gaf ons mee dat een betere samenwerking 

tussen alle instanties een aandachtpunt is voor het behalen van 

betere resultaten.  

Spijk 

In juli bracht Lokaal Belang Eemsdelta een bezoek aan Spijk, waar 

we een gesprek hadden met een delegatie van de plaatselijke 

dorpsbelangenvereniging. Daar hadden we het onder andere 

over de stagnerende woningbouw in Spijk en werd  

aandacht gevraagd voor de verkeerssituatie rond de tunnelbak 

Hoofdweg-Zuid.  
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Foto: Fractieleden Lokaal Belang Eemsdelta 

samen met bestuur Dorspbelangen Borgsweer 

Luc Schumer 

We sluiten deze nieuwsbrief af met droevig nieuws. Het  

afgelopen jaren hebben we afscheid moeten nemen van ons 

zeer gewaardeerde lid Luc Schumer. Op 26 oktober van dit jaar 

blies hij zijn laatste adem uit. Hij was al enige tijd ziek. 

Luc is in 1949 in Almelo geboren, maar verhuisde in 1971 naar 

Delfzijl. Hij werkte tot aan zijn pensioen voor gemeente  

Loppersum (ruimtelijk ordening/verkeer en vervoer). 

In Delfzijl herinneren veel mensen Luc als de keeper van  

Neptunia en Eems Boys. Voor beide verenigingen was hij later 

ook actief als voorzitter. 

Daarnaast was Luc ook achttien jaar raadslid van de gemeente 

Delfzijl. Zijn politieke carrière begon hij bij de PvdA. In 2008 

kwam aan die samenwerking een eind en stond hij samen met 

Jan Menninga en Margie Kil-Wolters aan de wieg van Fractie 

2014. Die partij ging in 2020 op in Lokaal Belang Eemsdelta. 

Tijdens de allerlaatste vergadering van de gemeente Delfzijl  

ontving Luc voor al zijn verdiensten een koninklijke  

onderscheiding. Hij is benoemd tot Lid in de Orde van  

Oranje-Nassau. Sinds de gemeentelijke herindeling was Luc op 

de achtergrond betrokken bij de partij. 

Luc was een sociaal mens. Zo zette hij zich in voor de  

voedselbank. Daarnaast was hij een echte familieman en wordt 

hij heel erg gemist als man, papa en opa.  

Wij danken Luc voor alle gegeven liefde en zijn inzet om de  

wereld een beetje mooier te maken. 

Ook in het nieuwe jaar zal Lokaal Belang Eemsdelta veelvuldig 

‘on tour’ gaan. Wilt u graag dat wij bij u langskomen? Of wilt u 

op een andere manier in contact komen met de fractie van  

Lokaal Belang Eemsdelta? Neem dan contact met ons op.  

Op onze website www.lb-eemsdelta.nl vindt u alle benodigde  

contactgegevens.  

http://www.lb-eemsdelta.nl

